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Hierbij ontvang je de eerste nieuwsbrief van 

het jaar 2023 van CDA Etten-Leur.  

Veel leesplezier gewenst. 

 

 Fractie en bestuur CDA Etten-Leur 

  

Actualiteit 

   
 
 
 

        
 
 
 

 
 
 

 
Bericht van de voorzitter   
 
Beste leden van het CDA Etten-Leur, 
 
De Provinciale Staten- en Waterschapsverkiezingen staan voor de deur. 
Tegenwoordig is er in elk kalenderjaar verkiezingen.  
Vorig jaar de gemeenteraadsverkiezingen. Dit jaar kiezen we onze 
vertegenwoordigers voor de Waterschappen en de Provincie Brabant. En 
volgend jaar gaan we naar het stemhokje voor het Europees Parlement. 
 
Maar los van deze verkiezingen, is er wat anders aan de hand in onze 
maatschappij. En dat is het vertrouwen van onze inwoners in de politiek 
en hoe sommige inwoners de democratische spelregels naar hun hand 
willen zetten. Een duidelijk voorbeeld hiervan is alle commotie en reacties 
naar aanleiding van het raadsvoorstel over de bouwplannen van de 
(tijdelijke) 100 woningen voor spoedzoekers op en rond het 
paardenbedrijf van Rinus Blom aan de Hoevenseweg/Bankenstraat. Zie 
ook het stukje verderop in Fractienieuws in deze nieuwsbrief.    
 
Dat omwonenden hun uitzicht deels verliezen, het nog drukker wordt op 
de omliggende wegen en er meer wateroverlast zal optreden, valt niet 
tegen te spreken. De manier echter waarop sommige omwonenden 
reageren gaat te ver. De gemeenteraad is het hoogste orgaan binnen de 
gemeente en deze gemeenteraadsleden zijn democratisch gekozen. Het is 
aan de raad om te zorgen dat ze de juiste en voldoende informatie krijgen 
om een goed besluit te kunnen nemen. Sommige inwoners van Etten-Leur 
denken dat zij boven de gemeenteraad en daarmee de wet staan. Dat 
verdient geen schoonheidsprijs. En wat er dan ook ergens gebouwd gaat 

worden, er zullen nu eenmaal altijd bezwaarmakers zijn.  
 
Niettemin moet “het gezag” zich bewust zijn van hoe ze communiceren 
met ons als burgers. Er moet “duurzaam beleid” gemaakt worden, oftewel 
niet na elke verkiezingen nieuwe spelregels.  
Duidelijkheid, oprechtheid, consequent beleid en zelf het goede voorbeeld 
geven; daarmee kun je het vertrouwen van de burger terugwinnen. En elk 
weldenkend mens zal begrijpen dat hij niet altijd zijn zin kan krijgen. 
 
En zoals Winston Churchill ooit zei:  
“Democracy is not the best system. But I do not know a better one”.  
 
Dus wensen wij Ronnie Buiks en alle andere CDA-kandidaten heel veel 
succes bij de komende PS- en WS verkiezingen.  
 
Met vriendelijke groet, 
Reggy Heijens 
   

(email: reggy@verkeersschoolblom.nl )  
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Campagnetijd 2023  

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

 

 
Er valt wat te kiezen in Brabant maar CDA houdt koers !  
 
Er valt wat te kiezen woensdag 15 maart 2023. In Noord Brabant doen 21 

partijen mee aan deze verkiezingen. Een record. Op dit moment tellen de 
Staten in Brabant 14 partijen, die in totaal 55 zetels verdelen.  
Wat opvalt is dat er met name aan de rechterkant van het politieke 
spectrum weer nieuwe partijen op de kieslijst staan. Een verdere 
versplintering van het politieke landschap ligt in het verschiet. Wat ook 
opvalt is dat in het politieke midden CDA de enige stabiele factor is. 
 
CDA Brabant heeft 4 turbulente jaren achter de rug. Er is veel kritiek geuit 
van links en rechts op onze positie. Het woord zwabberen kwam met 
regelmaat in de pers. Ik zelf heb het als bestuurslid van CDA Brabant 
meer als koers houden in zwaar weer ervaren. Na vier jaar afwezigheid 
kwam CDA in 2019 weer in Gedeputeerde Staten. Door onervarenheid van 
onze onderhandelingsdelegatie en (jonge) fractie werd te snel ingestemd 
met de landbouwparagraaf uit het coalitieakkoord. Binnen een half jaar 
werd met name op dat onderdeel bijgestuurd door onze leden. CDA kon 
geen steun bieden aan de deadline van stalsystemen die toen nog op 
2022 stond. Een onrealistische datum is inmiddels wel gebleken. Een 
formatie over rechts bleek begin 2020 de enige optie met Forum voor 
Democratie als coalitiepartner. CDA haalde twee ervaren bestuurders 
binnen met Erik Ronnes en Elies Lemkes. Door het uiteenvallen van de 
fractie van FvD bleek deze coalitie niet stabiel. Op 20 mei 2021 werd het 
vertrouwen opgezegd door VVD en CDA in deze partij. De derde coalitie 
werd geformeerd met een programma waar CDA Brabant een groot deel 
van hun ambities uit het verkiezingsprogramma in kwijt kon. Hoewel er 
meer is dan het stikstofdossier, is het aan de inzet van CDA te danken dat 
er gekozen is voor een gebiedsgerichte aanpak. Een aanpak die inmiddels 
ook door het kabinet is overgenomen. Geen stikstofkaartjes die vanuit 
Den Haag technocratisch worden ingetekend, maar overleg met betrokken 
partijen in een overzichtelijk gebied waar samen besloten wordt hoe de 
dispositie terug te brengen. Ook geen harde datum voor stalsystemen 
wegleggen, nu mede door een uitspraak van de rechter is gebleken dat 
deze stalsystemen niet doen wat zij beloven. De datum is niet heilig, maar 
wel de oplossing die ook toekomstbestendig is en ook daadwerkelijk de 
uitstoot van stikstof en andere schadelijke stoffen kan terugbrengen. 
 
Een CDA lid van onze partij in Etten-Leur mailde me recent met de 
opmerking dat er toch wel meer is dan alleen de landbouwparagraaf. Dat 
is gelukkig het geval. De pers pakt juist dat onderdeel er vaak uit om CDA 
als boerenpartij weg te zetten. Maar we zijn een brede volkspartij in het 
midden van het politieke spectrum. Als je het verkiezingsprogramma lees 
dan komen thema’s als zorg voor elkaar, leefbaarheid van wijken en 
kernen, de bereikbaarheid van Brabant, betaalbaar bouwen voor nu en 
toekomstige generaties en kiezen voor herstel en behoud van onze mooie 
Brabantse landschap er duidelijk in terug.  Lees het 
Verkiezingsprogramma CDA Brabant er maar eens op na.  

 
Maar zoals we allemaal weten is papier geduldig. Het zijn onze mensen die 
het verschil maken. Ik ben ervan overtuigd dat we nu een goed mix 
hebben van CDA kandidaten. Vanuit onze afdeling hebben we met Ronnie 
Buiks op plaats 2 een ervaren politicus, die ook meer het geluid van de 
regio West-Brabant wil laten horen. Want laten we eerlijk zijn. In Den 
Bosch wordt vaak gedacht dat West-Brabant ophoudt bij Breda. Of dat 
Brainport Eindhoven de enige regio is waar banen worden gecreëerd. Niets 
is minder waar. West-Brabant is na 1945 de snelst groeiende regio van 
Nederland geweest. En we staan opnieuw voor belangrijke keuzen in 
wonen, werken en welzijn.  
 
Er valt wat te kiezen. En daarbij doe ik ook een beroep op de inzet van 
onze leden in Etten-Leur. Een campagne voeren doe je samen. We hebben 
in het weekend van 11 maart een flyer actie gepland, waarbij we in alle 
wijken de flyer van Ronnie Buiks willen rondbrengen. Ben je goed ter been 
en wil je meedoen ? Geef je dan op bij ondergetekende via de mail of bel 
me. Daarnaast is er voor elk lid tenminste één poster van Ronnie die voor 
het raam gehangen kan worden. Ik hoor het graag. 
 
Ger de Weert 
Bestuur CDA Brabant ( email: gdw.mail@xs4all.nl of 06-22477921)  

https://www.cda.nl/noord-brabant/verkiezingen-2023/verkiezingsprogramma
mailto:gdw.mail@xs4all.nl
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Fractienieuws 
 
  
 

 

 
 
Zelfreflectie fractie 
 

In een team is het goed om op zijn tijd te reflecteren hoe de samenhang 
en samenspel plaats vindt. De CDA fractieleden hebben afgelopen 
maanden onder begeleiding van bestuurslid Myrthe Derijck Megens 
gereflecteerd op het onderling functioneren.  
 
Een sterk punt van onze fractie is de inhoudelijke bijdrage die in de raad 
wordt gepresenteerd. Maar ook de wijze waarop bij onze inwoners 
meningen worden opgehaald over raadsvoorstellen. Niet afwachten, maar 
letterlijk af en toe belletje trekken in de omgeving of op bezoek bij 
verenigingen.  
 
Mariette heeft de rol van fractievoorzitter overgenomen. Ze is nu binnen 
de fractie ook de persoon die de fractie op een goede wijze leidt. Verder 
zijn er relatief nieuwe (burger)raadsleden, die in een leerproces zitten. Het 
is fijn om te zien dat ervaren raadsleden de coachende rol opnemen in de 
fractie om hen wegwijs te maken in het soms weerbarstige politieke spel 
in de gemeenteraad.  
 
Myrthe is vaak ook bij de fractievergadering en heeft op die manier ook 
een kort lijntje naar het bestuur van CDA Etten-Leur. De fractie heeft ook 
stappen gezet in haar eigen werkwijze. Kitty zorgt als secretaris van de 
fractie voor structuur in de agenda. Koen en Max zorgen voor de 
ondersteunende tools in Windows 365. Wat dat betreft heeft de Corona 
tijd ook een versnelling gebracht in samenwerken online. Bijdragen 
worden voortaan in teams aangevuld en van commentaar voorzien.   
 
De fractie vergadert overigens elke donderdagavond vanaf 19.30 uur op 
het Stadskantoor (kamer 2.30). En niet meer in het oude stadskantoor op 
de Markt. Wil je als lid een keer een agendapunt inbrengen of gewoon de 
fractievergadering bijwonen, geef dat dan door aan fractiesecretaris Kitty 
Hoevenberg.  Je bent van harte welkom. 
 
 (email: kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl .  
 

 

 
Actueel uit de raad 
 

 
 
In januari en februari 2023 stonden een 
aantal zaken op de raadsagenda die hier 
worden toegelicht. 

 

 
 
 

 
 
 

 
 

 
 
Raadsvergadering januari en februari 2023 
 
 
Tijdelijke woningen hoek Bankenstraat-Hoevenseweg 
 
De druk op de woningmarkt is hoog. Ook in Etten-Leur is de vraag naar 
betaalbare woningen groot. Hoewel er veel bouwprojecten onderweg zijn, 
is er extra behoefte aan tijdelijke woningen voor met name spoedzoekers 
en starters in Etten-Leur. Het college heeft de afgelopen periode twee 
keer in beslotenheid gesproken met de gemeenteraad over hoe aan deze 
vraag tegemoet te komen. Dat resulteerde in een opdracht om enerzijds 
criteria te ontwikkelen om tijdelijk (voor de duur van 10 jaar) woningen te 
bouwen. En anderzijds te zoeken naar een geschikte locatie waarop dat 
kan plaats vinden. Op 6 februari werd daarover gedebatteerd in de Raad 
Besluit. Daar kwam het voorstel om op de hoek Bankenstraat – 
Hoevenseweg 100 tijdelijke woningen te bouwen in debat. En in dezelfde 
vergadering werd tevens gevraagd de startnotitie vast te stellen 
(participatie). Namens onze fractie voerde Max Lambregts het woord. 
Onze fractie ondersteunde het voorstel. Maar Max stelde tegelijkertijd een 
aantal voorwaarden voor de verdere uitwerking van het plan. Zo dient er 
onder meer een passend oplossing worden gevonden voor de 
verkeersontsluiting en een oplossing voor de te verwachte wateroverlast. 
Tevens benadrukte hij dat er in overleg met de omwonenden goed moet 
worden gekeken naar de landschappelijke inpassing. Verder sprak hij uit 
de bij de verdere uitwerking de omgeving actief betrokken wordt en dat 
de raad periodiek wordt geïnformeerd over hoe dat proces verloopt. 
De CDA fractie sprak verder uit dat gestreefd moet worden om met name 
starters en spoedzoekers hier ruimte te geven. Voor wat betreft de 
huisvesting van statushouders is de verwachting dat deze mensen met 
gezinnen eerder in de eengezinswoningen (huur) een plaats vinden. 

mailto:kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl


4 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
Evaluatie routeplanner Participatie 
 
In het raadsprogramma 2022-2026 is opgenomen dat er vanuit de 

gemeente een actieve houding is om inwoners en andere 
belanghebbenden tijdig bij besluitvorming over sociaal beleid, 
woningbouw en infrastructuur, duurzaamheid en economie te betrekken. 
In 2021 is daarmee een start gemaakt met de zogenaamde Routeplanner 
Participatie en Communicatie. Doel van deze planner is om inwoners en 
belanghebbenden eerder te betrekken in deze processen. En daarbij ook 
helder aan de voorkant aan te geven wat het onderwerp is en hoe de 
participatie dan vorm gegeven wordt. In januari stond een eerste 
tussentijdse evaluatie van deze planner op de agenda. Namens de CDA 
bracht Claartje Bierkens in dat de routeplanner een goed instrument is, 
maar dat op onderdelen het gebruik kan worden verbeterd. Met name de 
kring van belanghebbenden wordt soms te eng gedefinieerd. Zorg ervoor 
dat er een ruimere cirkel wordt getrokken bij het uitnodigen van 
belanghebbenden. Verder bracht zij in dat er onderscheid moet worden 
gemaakt tussen belanghebbenden en belangstellenden. De eerste groep 
moet betrokken worden. De tweede groep toont betrokkenheid, maar 
staat op meer afstand. In sommige situaties is de gemeente niet helder in 
hoe zij met beide groepen omgaan. Tot slot deed de CDA fractie de 
oproep om de taal waarin gecommuniceerd wordt te versimpelen. Vaak 
wordt er vakjargon gebruikt die inwoners niet begrijpen. Het werken met 
afbeeldingen (infographics) kan ook ondersteunend zijn. Met deze 
aanvullingen -en de bijdragen van andere fracties- wordt de routeplanner 
aangescherpt.  
 
Profiel Nieuwe Burgemeester 
 
Tijdens een bijzondere raadsvergadering op 1 februari 2023 is de 
profielschets voor de nieuwe burgemeester van Etten-Leur uitgereikt aan 
de Commissaris van de Koning, Ida Adema. Sinds het vertrek van Miranda 
de Vries op 1 januari 2023 heeft Etten-Leur een waarnemend 
burgemeester in de persoon van Mark Verheijen. De afgelopen maanden 
is gewerkt aan de uitwerking van een nieuw profiel. Vanuit de Raad is een 
vertrouwenscommissie ingesteld die het uitwerken van het profiel ter hand 
heeft genomen. Deze commissie zal ook het sollicitatieproces verder 
vormgeven. Vanuit de CDA fractie is Mariette Nooijens lid van deze 
commissie.  
Tijdens de bijzonder raadsvergadering gaf elke partij een toelichting op 
het aangeboden profiel. Voor de CDA fractie is het opgesteld profiel 
herkenbaar. Mariette Nooijens benadrukte in haar bijdrage dat Etten-Leur 
vooral behoefte heeft aan een burgemeester die midden in de 
samenleving staat en ook benaderbaar is voor haar inwoners. Een 
mensenmens die oog en oor heeft voor wat er speelt in de maatschappij.  
De vacature voor burgemeester is 8 februari gepubliceerd in de 
Staatscourant. De verwachting is dat voor de zomervakantie duidelijk is 
wie de nieuwe burgmeester wordt. En dat dan na de zomervakantie de 

benoeming kan worden bekrachtigd. 
 
 
Wilt u meepraten en of een reactie geven op raadsvoorstellen? 
Neem contact op met de fractiesecretaris Kitty Hoevenberg via 
mail: kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl 
 

 

Ronnie op campagne 
 

  

Ronnie Buiks in de eerste campagneweken   

 
De eerste weken in het nieuwe jaar staan in het teken van de opbouw van 
de campagne. Ronnie heeft daarbij de keuze gemaakt om 35 optredens te 
verzorgen in de ton in de regio West-Brabant.  
 
Als Beer Rund vertelt hij over zijn ervaringen de afgelopen twee jaar, 
waarbij hij mede door Corona perikelen maar als thuis kapper aan de slag 
is gegaan. Maar als Ronnie Buiks maakt hij natuurlijk ook een statement. 
Want n-bij elk optreden wordt vermeld dat hij als nummer 2 van CDA 
Brabant de verkiezingen voor Provinciale Staten ingaat. En aan het eind 
reikt hij natuurlijk als kado een verkiezingsposter van hemzelf uit aan één 
van de leden van de raad van elf.  
 

mailto:kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl
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Na de Carnaval zal de campagne in intensiteit toenemen. Ronnie zal met 
name in de gemeenten Roosendaal, Rucphen, Zundert, Halderberge, 
Moerdijk en Etten-Leur als kandidaat van West-Brabant actief campagne 

voeren. In deze plaatsen zal het in het straatbeeld zijn poster zichtbaar 
aanwezig zijn. 
Daarnaast zal ook in de gedrukte media aandacht zijn voor de campagne. 
In samenwerking met de drie kandidaten uit West-Brabant in de top 10 
(Ronnie Buiks, Antje Beers, Jurgen Stoop) en de twee verkiesbare CDA 
leden voor het Waterschap Brabantse Delta (Alwijn ten Cate en Lian 
Korst), zal er in de edities van De Bode ook worden geadverteerd. 
En langs diverse rijks- en provinciale wegen worden bouwhekken 
geplaatst met op de doeken de oproep van Ronnie om op 15 maart voor 
hem te kiezen. 
 
 
Een derde lijn is social media. In samenwerking met het bedrijf Your 
Business Online zal na de Carnaval via Facebook, Instagram en Linkedin 
de campagne extra impuls krijgen. OP 21 januari 2023 zijn vier 
videofilmpjes opgenomen in de regio West-Brabant. In deze video’s 
bepaalt Ronnie zijn positie voor de bouwopgave, bereikbaarheid van 
kleinere kernen, de economische ontwikkeling en het behoud van de 
West-Brabantse identiteit. Het was een mooie dag. Niet alleen scheen de 
zon volop, maar Rijkswaterstaat had zelfs de A17 voor hem afgezet. 
 
Tot slot blijft natuurlijk ook ruimte voor de persoonlijke ontmoeting en het 
direct benaderen van de kiezers uit onze regio. Volg de socials en onze 
website om te zien waar en wanneer Ronnie aanwezig zal zijn  
 
In totaal 25000 flyers zijn besteld. Deze zullen worden verspreid in de 
eerder vermelde zes gemeenten. Op 11 maart zullen deze flyers in alle 
wijken van Etten-Leur worden verspreid. Meld je alvast aan bij Ronnie 
Buiks (email: ronnie.pol@outlook.com).  
 
 

 
Carnaval 2023  
 
 

 
 
 

CDA zet bouwclubs in het zonnetje   
 
Wie in januari 2023 de club van de maand zou worden, leverde weinig 
discussie op in de fractie. Want na twee Coronajaren zijn het de 
vrijwilligers van de bouwclubs in Etten-Leur die in het zonnetje werden 
gezet. Tijdens de KEKdagen ging de fractie op stap om een lekkere taart 
uit te reiken aan de vrijwilligers. En dat werd zeker op prijs gesteld.  
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